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Üdvözöljük! . 
Látogasson el rendszeresen a FÓTCaFe we-
boldalára.  aktuális lapszámunk cikkeinek 
beharangozóit, előzeteseit  elolvashatja vagy 
böngészhet a nyomtatott újságból terjedelmi 
okokból kimaradt fotók között,  esetleg  meg-
tekintheti régebbi lapszámainkat.           
Jó szórakozást !

FOTCAFE
,

A Fóti Városszépíto Egyesület
 tisztelettel meghívja Önt 2009. január 17-én 19.30-kor a fóti 

 Vörösmarty Művelődési Ház 
színháztermében tartandó  jótékonysági rendezvényére.

Vendégek:
Südi Iringó és Stohl András

Kreadance tánc csoport
Zenekar: Pedrofon Együttes

pop      rock    disco         A vacsorát a Tó vendéglő készíti.
Ára, vacsorával együtt: 8.500,- Ft

Köszönjük, hogy a bálon való  részvételével 
hozzájárul városunk szépítéséhez.

Apróhirdetések

TÁRSKERESŐ

Kedves Társkeresők! 
Lelki problémáira orvosság egy jó párkapcsolat. Szerete-
tet adni és kapni csodálatos érzés. A közelgő ünnepekre 

minden meglévő és leendő ügyfeleimnek kívánok 
nyugalmat, békességet és jó egészséget !      

„ÉVA” 06/30 228-4096

Külön bejárattal rendelkező szoba, konyha, 
zuhanyzós albérlet kiadó Fóton. 

Tel: 06/20 336-9164

„

Békés, 
boldog, 
meghitt 

ünnepeket 
kívánunk 

minden kedves 
olvasónknak !

www.fotcafe.hu  



Lázárfalvi A. György
HOGY EGYÜTT 
DICSÉRHESSÜNK
A várakozás betelt, itt e szép nap…
Ma, a Bárány születése napján
áldozat és szeretet példátlan nagy -
vér és könnytől áztatott fordulóján
gyülekezzünk hálatelten mindnyájan!

Csillagfény, pásztázz a múltra és mára,
hisz nőttön-nő vak-tévelygők száma…
Ám igéd a gyengelelkek mentsvára,
s vaspöröly a „sátáni háromságra”,
hív Házad, gyülekezzünk most mindnyájan!

Nézzünk az ünnepi asztalon túlra,
hol félelem és szenvedés honol!
Uram! Fordíts figyelmet a vakultra,
sejthessék meg, mit rejtegetsz,  mit hozol,
hogy ma együtt dicsérhessünk mindnyájan!

                               

                                                                            

         Priszlinger Károly:
MENNYBŐL AZ ANGYAL
Karácsonykor a Jézuska is eljön hozzátok.
A karácsonyfa alá teszi ajándékotok.
Az angyalok csengettyűszóval hívnak titeket.
Ha bementek, a „Mennyből az angyal”-t éneklitek.

Nézitek a csillagszórót s a csillagszóró lángját,
A díszítésben is gazdag szeretetnek fáját.
Először csak a külső hat dobogó szívedre,
Majd a meghatódottságtól könnyed hull kezedre.

Már csak nagymamád énekli, hogy „Istennek fia”…
Mindenki lesi már, hol van az ő ajándéka.
Megvalósul-e, mi eddig élt csak kívánságban,
És „Ő lészen néktek üdvözítőtök, valóban”.

A csillagoknak utolsó szikrái lehulltak.
Már siettek, hogy vajon Karácsonyra mit kaptak.
Csillogó szemükön látszott, mennyire izgultak,
De kezükben az ajándékukkal, megnyugodtak.

De jó volna, ha egy évben több Karácsony lenne!
És amit megígérünk, az mind teljesülne!
Jézuska! Hozzánk többször is szívesen eljönnél,
Ha a „Mennyből az angyal”-t mindenki énekelné?

      Luzsicza István:

  ÁDVENTI HÓ
Az első hó, amint, hogy leesett,
kitisztította a lelkeket,
meggyógyította mind a nagybeteg,
kedd-szerdai cúgos perceket,
hozott karácsonyváró fényeket,
koszorús ádventi ünnepet,
s bár hang nélkül, fenségesen esett,
de én hallottam, hogy csengetett.

Henzel Lajos:
LEVÉL A JÉZUSKÁNAK
(egy nyugdíjastól)

Te Jézuska! Ki örökké fiatal vagy!
Az én hajam ritkul, arcom ráncok simítják végig.
Öreg vagyok! De tégy velem jót, olyat:
Hogy… ajándékozz nekem egy… játéklovat!

Lehetne tán, mint hajdan hoztál nékem,
Mikor holdfény csillant hulló hópelyheken,
Gerendáig érő karácsonyfát csodált csillogó két szeme.
Jó volna gyerekkoromba visszatérnem!

Fenyő alatt szeretnék nevetve henteregni,
Ahol gyertyát gyújtott szüleim dolgos keze,
Ajándékokat kíváncsian, izgalommal bontogatni,
Csillagszórók fényt izzó tűzcsóváit nézni
Számban friss kaláccsal, míg nem fáradok bele.

Suhanjon ismét szánkó a dombról a lányokkal, s velem,
Nyáron szólítson a tó, s a vízben
Ficánkoljunk, toccsanjunk, mint pihés kiskacsa,
Este nevetve, átfázva rohanjunk haza.

Kedves Jézuska! Ajándékodat hozd el nekem!
Egy napot adj! Egy órát! …a múltból, messziről…
Jó fiú leszek, megígérhetem,
Velem többé felnőtt nem pöröl.

Miért kell a gyermekkor, a gondtalan?
Mért kell az ifjúság? …No, mire kellhet?
Ily öregen halálra unhatom magam,
Ily agg férfi bukfencet se vethet.

Pedig szívemben gyerekesség gerjedezik,
Ajándékdoboz száját, ha most kioldod,
Elönt a forróság, átjár az izgalom,
S remegve elér fáradt szívemig.

A sok felnőtt közt én hadd legyek gyerek,
S mivel lábam már alig-alig csosszan,
Jézuska, te jó vagy! Hadd kérjelek:
Egy fürge lovacska - ki visz majd - álljon a sarokban!

Irodalom
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Fóti  illetőségű költők verseikkel kívánnak Önök-
nek boldog karácsonyt itt, a FÓTCAFE oldalain.             

Kellemes időtöltést hozzá!

Horváth (EÖ) Tamás:

A KISBOJTÁR 
ÉNEKE
Most fény. És vigasság. Poros csillag
az ablakrácson át bezizeg.
Kölyökként térdepelni sorban.
Barmok párája kézmeleg.

Majd tápászkodás, batyu a vállon.
Sodródás pusztákon, réteken.
Holnaptól hűvös férfikor.
Uram, hol itt a kegyelem?

Holnaptól bamba kerítéslécek
és langyos akol. Éhes a nyáj.
Csattog az olló és villog a kés.
Szükségből? Önként? Ölni muszáj.

Van magyarázat. Akár ha kábán,
akár ha önként vétkezünk. Farkastól
beleinknek óvjuk a koncot.
Kisded, irgalmazz nekünk!

Őrzőnek kicsiny. Könnyek helyett furulyán kopog, 
vergődik a dal.
„Egy bárányt, Uram, egyetlenegyet,
ha feketét, tán az se baj!”



Iványi Bernadett:

LÉPEGETŐ, 
CSENDET RAKÓ
Álmaimban újra járom lépcsőidet,
toporgok alant, gyermekként újra 
megtalállak.

Végtelenséged pillanatomban.
Sebeiden felnövekszem.
Fáj a Léted: boldogságom.
Közvetlen vagy mindenütt.
Szíved előkészített Országom.
Uralkodom kincseiddel.

Szavakat Neked építek.
Neked rakok, mire jössz, csendet.
Némán mindent elbeszélek,
Csöndjeidben értelek.

Perceim neked vetem el:
nekem egyre több marad.
Könnyeim neked görgetem.
Magtárba: magadba gyűjtesz.
Téged vetlek tenyeremből.

Megmaradsz, ha eleresztlek,
Tiszta Szónak, Magnak,
Éltető Halálnak.
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Karácsony

FOTCAFE
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Racskó György:
ADVENTI 
FOHÁSZ 

Történni akkor mar így kellett. 
Bevallom, tőlem több nem tellett.
Parázslott szememben a bánat, 
S Istennek fordítottam hátat.

Cellám hideg, kezem a rácson. 
Segítsen meg ez a karácsony!

Magamhoz már közel engedtél,
Jézusom! Vers-hittel edzettél.
Köszönöm, egykori ministráns. 
Mi a bajod?! Szól rám egy kortárs.

Joga van. De keze egy rácson, 
És nem tudja, mi a karácsony.

Történni, azt hiszem, úgy kéne, 
Hitem már egy legyen Ővéle. 
Három szó üzeni: érdemes. 
Jánostól tudjuk, hogy hiteles.

Szívem forró, agyam a rácsom. 
Segítsen meg ez a karácsony!

Horváth Lajost, a ma már németh kálmán általános és 
alapfokú Művészeti Iskola névre hallgató volt „hármas 
suli” nyugdíjas pedagógusát napjainkban, 82 évesen 
is gyakorta láthatjuk az iskolával szemközti lakása ud-
varában, vagy a környéken, az utcán sétálni. Ilyenkor 
sokszor tapasztalhatjuk, ahogy - értékeket relativizáló 
s a tanári hivatást is erőteljesen devalváló korunknak 
ellentmondva, de egyben követendő mintát is felmu-
tatva - őszbe csavarodott ötvenesek-hatvanasok kö-

szönnek előre még ma is a Tanár Úrnak: egykorvolt tanítványai, akiknek ma 
már unokáik koptatják a szomszédos intézmény padjait.
Horváth Lajos korát nem udvariatlanságból árultuk el: hat évtizede lépett 
pedagógusi pályára. Tizenhárom, Fejér megyében töltött esztendőt köve-
tően 1961-ben került településünkre, ahol három és fél évtizeden keresz-
tül - 1987 és 1996 között már nyugdíjasként - tanította magyar nyelvre, 
irodalomra és történelemre kisalagi generációk egész sorát, s határozott-
ságával, szelíd szigorával és példaadó emberségével nem véletlenül vívta 
ki a már csak régi jelzővel illethető nebulók máig élő tiszteletét. a hatvan 
évvel ezelőtti diplomaosztó után idén ősszel az egykori alma materben, 
nagykőrösön ismét várták az egykori Református Líceum államosítás előtti 
utolsó tanítóképzős osztályát: 102. életévében (!) járó osztályfőnökük, Csikai 
Pál társaságában 15 „véndiák” jelent meg - közöttük Horváth Lajos Tanár Úr 
is -, hogy a tanári pályán eltöltött életútjuk elismeréseképpen a kerek év-
fordulón átvegyék gyémántdiplomájukat. Horváth Lajos azonban mindezt 
nem tartja érdemnek - hiszen „csak” hivatásában megmaradt pedagógus-
ként kellett leélni hozzá egy teljes, hosszú életet... s ha ezt el is fogadjuk, az 
akkor is vitathatatlan, hogy az elismerés nem érdemtelen - főleg, ha hozzá-
tesszük, hogy a gyémántdiplomával járó honorárium fele (éppúgy, mint tíz 
éve az aranydiploma átvétele után) a díjazott jóvoltából, nemes gesztusá-
nak köszönhetően ezúttal is a kisalagi iskola legjobb előmenetelt tanúsító, 
a tantestület által ajánlott nyolcadik osztályos tanulóját illette.
ezek után különösen nem zárhatjuk másképp sorainkat: kedves Tanár Úr, 
e jeles alkalomból fogadja szeretettel a régi tanítványok tisztelgő gratulá-
cióját és legjobb kívánságait!
                                                                                                                            - eli -

Horváth Lajos Tanár Úr gyémántdiplomája
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Sport

6

korosztályuk szinte összes megmérettetésén kibérelik a győzelmi emelvényt a 
Berényi-ikrek: Bence és gergő. az Újpesti Torna egylet dzsúdószakosztályában 
vitézkedő tehetségek a szintén Fóton élő Horváth László, egykori magyar 
felnőtt dzsúdóbajnok irányításával készültek, készülnek versenyeikre. a fiúk 
négy éve művelik a dzsúdó szakágat, és két éve versenyeznek. a tavalyi or-
szágos korosztályos bajnokságon (50 kg-ban) gergő 2., míg Bence 3. helye-
zést ért el. az azóta eltelt egy év kemény felkészülése kamatozni látszik, mert 
az idei OB-n Bence arany-, míg gergő bronzérmet hozott haza Fótra. az idei 
év megkoronázása, hogy az UTe csapata a két fiatalúr vezérletével elhalászta 
a csapatbajnokság legfényesebb medáliáját, a CsB-aranyat. Bence és gergő 
nagy álma természetesen az olimpiai szereplés, amely a 2016-os játékokon 
válhat valósággá. Mi szurkolunk nekik. addig is: szép volt fiúk!

Sziasztok, bajnokok!

FOTCAFE
,

Húsz évvel Lockerbie után
(Emlékezés egy volt fóti focistára)

Két évtizede barbár terrorcselekmény rázta meg a karácsonyra készülő világot: 1988. december 21-én a skóciai Lockerbie városa 
felett líbiai terroristák felrobbantották a PanAm légitársaság Londonból New Yorkba tartó Boeing 747-es repülőgépét. A korszak 
legmegrázóbb merényletét senki nem élte túl: 243 utas, a 16 főnyi személyzet és a lezuhanó roncsok alatt 11 helyi lakos vesztette 
életét. Azzal viszont a fótiak zöme sincs tisztában, városunkat mennyiben érinti a tragédia.

Az áldozatok névsora négy magyar nevet tartalmazott: egy idős hölgy mellett a váci Roller-család élete fejeződött be húsz éve szörnyű véggel. A 
családfő, János huszonkilenc, felesége, Zsuzsanna huszonhét, kislányuk, Edina mindössze öt évet élt...
Ha sokan nem is, de a Fóti SE játékosai, vezetői és egyes szurkolói tudták, hogy Roller János személyében a fél szezonnal korábban még a csa-

patunkban játszó focista lelte halálát. A „Rocsó” becenéven ismert, több poszton bevethető, de leginkább védő-
feladatot ellátó csupaszív labdarúgó korosztályos játékosként Vácott nevelkedett, majd lehetőséget kapott a 
felnőttcsapatban is, ám katonai szolgálata után nem tudta magát visszaverekedni az élvonalba törekvő Váci 
Izzóba. Ezek után került korábbi trénere, az akkor már egyesületünknél edzősködő Jeszenszky István hívására 
1986-ban Fótra. Két évet húzott le itt, több emlékezetes csata résztvevője volt a megyei első osztály középcsapa-
tának számító Fóti TSZ SE színeiben, bár a labdát csak a megélhetését jelentő fröccsöntő munka mellett kergette. 
1987 végén érte az a munkabaleset - elveszítette jobb kezének ujjait -, amely miatt fél év múlva, mindössze 29 
évesen - Fótról visszavonulva - felhagyott a labdarúgással.
Újabb hat hónap múlva pedig már a végzetes utazás következett: a család Roller János tengerentúlon élő nagy-
bátyja meghívására az Egyesült Államokba indult karácsonyozni, ám fatális véletlen folytán a frankfurti átszál-
lásnál lekésték gépüket, a későbbi járat útja pedig - első, s egyben utolsó repülőútjuk - az újabb, londoni átszállás 
után a skót városka fölött borzalmas véget ért. A korábban felcsempészett magasságérzékelős plasztikbomba a 
tízezer méteres magasság elérésekor, este hét óra után két perccel működésbe lépett...
Roller János, Zsuzsanna és Edina csak valószínűsíthetően beazonosított földi maradványait - DNS-bizonyítás 
híján - egy lockerbie-i tömegsírba helyezték további tizennégy sorstársukkal egyetemben, miközben több, mint 
tíz éven át tartó pereskedés következett az áldozatok családtagjai és Líbia között. Az arab állam kormányzata 
végül politikai kompromisszumok révén kártérítést fizetett a hozzátartozóknak, a kifizetés tényén kívül azonban 
a pontos részletek nem ismertek.
Roller János mára özvegyen maradt édesanyja az évfordulókon még ellátogat Skóciába, s a váci temetőben kijár 
három üres síremlékhez, de leszármazottai örök nyugalmát már nem kívánja megbolygatni. A tragédiát mara-
dandó traumaként magukkal hordozó helyi lakosok pedig két évtized elteltével is gondozzák a közös sírt, ahol 
egy harcos, kemény egykori fóti labdarúgó alussza örök álmát - s olykor talán a lila-fehérben megvívott derbikről 
álmodik.                                                                                                                                                            L.I.

                                                                                                                                    



Új beruházás
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Tisztesség, szorgalom - csapatmunka

Aki mostanában a Rákospalota felé Fótról kivezető úton közlekedik, annak lehetetlen nem észrevennie, hogy két hektáron egy monumentá-
lis épületegyüttes munkálatai folynak gőzerővel. A nagy, zöld és kék színekben pompázó építmény felkelti minden arra járó ember kíváncsi-
ságát: vajon mi épül itt? Némi fóti körtelefon után megvan az eredmény- a területtől csak párszáz méterre lévő Tímár Vaskereskedelmi Kft. 
építkezik ezen a hatalmas ingatlanon. Ne vesztegessük hát az időnket: irány a „Tímár vasker”, minden fóti építkező, vasárubeszerző helye. 
Minden bizonnyal szuggesztív fellépésünknek is köszönhetően a cég tulajdonosa készségesen fogad, aztán egy időpont-egyeztetés után szíve-
sen lát minket és vezet körül új birodalmában. Tímár Józsefről, a Tímár Vaskereskedelmi Kft. tulajdonosáról - bár némi fondorlattal sikerült 
róla megtudni egy-két apró információt - nem lehet azt mondani, hogy eddig vele lett volna tele a sajtó. Erről és persze vállalkozásáról, no 
meg az új beruházásról kérdeztük Tímár urat. Érkezésünkkor éppen egy markológépről ugrik le és szakítja meg kedvünkért a munkát.

– Látjuk, tényleg nem sokat unatkozhat, ha adódik egy kis sza-
badideje, mindig talál valami elfoglaltságot.

- nem vagyok olyan típus, aki szereti magát viszontlátni újságok, 
magazinok oldalain, viszonylag visszafogottan élek, életem igen 
jelentős hányadát szentelem a munkának. szeretem, ha minden 
úgy történik, ahogy megálmodjuk kollégáimmal, s álmainkat meg 
is valósítom segítségükkel.

-Ezen a futballpályányi területen, ahol a grandiózus csarnok 
épül, itt is az Önök ötletei érvényesülnek?

- Természetesen, hiszen a tervezőnek tudnia kell, mire és hogyan 
szeretnénk használni, ebben nekünk már 14 éves tapasztalatunk 
van. 1994-ben indítottuk a vasáruval kereskedő vállalkozásunkat, 
azóta Budapest vonzáskörzetében hat telephelyen - Fót, 
Pilisvörösvár, szada, Érd, Budakeszi, vecsés - 
szolgáljuk ki vásárlóinkat.

- Meséljen nekünk pár szót 
a hőskorról!

- Édesanyám sugallatá-
ra - aki régóta foglal-
kozott vaskereskede-
lemmel - kezdtünk el 
acéltermékek beszer-
zésével és értékesítésé-
vel foglalkozni. Hirdettük 
magunkat, napközben árut 
szereztünk be és szállítottunk, 
otthon meg egy üzenetrögzítő fogadta 
a másnapi megrendeléseket. Ötszázezer forint, 
egy teherautó és egy rögzítős telefon - ez volt a mi vagyonunk. 
az egyre növekvő vásárlói igények miatt készleteznünk kellett és 
kölcsönökből megvettük a mostani fóti telephelyünket. Évről-évre 
fejlődtünk, bár olykor akadt egy-egy versenytársunk, vállalkozá-
sunk mégis életben maradt. ehhez persze sok minden kellett, de 
leginkább munkatársaim, akik oroszlánrészt vállaltak a felada-
tokból. segítségükkel többet értem el, mint valaha is reméltem, 
köszönhetően szorgalmuknak, tisztességüknek, munkaszeretetük-
nek.

- Ön egyébiránt honnan érkezett Fótra?

- szüleim Zala megyéből származnak, 1962-ben költöztek Rákos-
palotára két nővéremmel, én már itt születtem. Fóti kötődésem 
a cégem révén alakult ki, 10 éve itt élek, ezért sokkal több időt 
tudok a vállalkozásomban tevékenykedni.

-… és most jött el az idő: kinőtték a fóti telephelyet?

- az az igazság, hogy azt már réges-régen kinőttük, de a kezde-
tek óta elég sok telephellyel bővítettük a céget, lehetőségünk és 
erőnk sem maradt a helyi fejlesztésre, bár azért „Isten malmai-
nak” lassúsága is nagy szerepet kapott abban, hogy „csak” most 
tartunk itt..

- A területen már most is látszik: itt aztán mindennek megvan 
a helye, nem amolyan ad hoc jelleggel készül a beruházás! 

Lehet valahogy számszerűsíteni?

- köszönjük, hogy így látja, 
valóban mindenre próbál-

tunk odafigyelni, hiszen 
az épületben helyet 

kap egy 300 m2-es 
kisáruház is, mely-
ben Makita-Hitachi 
kéziszerszámo-
kat, rögzítés- és 

hegesztéstechnikai 
eszközöket, munka-

védelmi felszereléseket 
és még sok minden mást 

kínálunk. a cég központi irodái 
is itt lesznek kialakítva. Épül az ingat-

lan keleti sarkában egy másik csarnoképület, 
amely építőanyag tárolására és egy betonacél-megmunkáló 
gépsor részére készül. nyitását 2009. január 5-re tervezzük. 
Továbbiakban a főépület mellett kialakítunk egy kétszintes, 
3000 m2-es, bérbeadásra szánt épületegyüttest. Itt általunk nem 
forgalmazott termékek árusítására bérelhetnek vállalkozások 
különböző alapterületű üzleteket. Helyet kap benne kávézó, 
dísztóra néző terasszal, játszótérrel, hogy a hozzánk látogató 
családok kellemes, kulturált környezetben tölthessék a vásárlás-
ra szánt idejüket. az egész beruházás várható költsége megha-
ladja a 1,5 milliárd forintot.

(Folytatása következik…)

FOTCAFE
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TÍMÁR VASKERESKEDELMI Kft.



Reszkessetek, betörők..?
Felháborodással vegyes sajnálkozással hallgatja az ember azokat a híreket, amikor lakhelyén, főleg közvetlen környezetében történik 
valami hasonló: betörik és kirabolják egy ismerős vagy ismeretlen lakását. aztán eljő a pillanat, amikor önnönmaga keveredik ebbe a 
kellemesnek egyáltalán nem nevezhető szituációba, ráadásul a felső szinten ott alussza családjával együtt az „igazak” álmát, míg a „sza-
kik” alul a családi kassza megcsapolásán fáradoznak. amikor megtörténik a baj, akkor kezd az „áldozat” kapkodni: rendőrért, majd riasz-
tószerelőért kiált... Rájő, hogy nem volt okos, mert nem a más, hanem a saját kárán tanult. az, hogy mennyibe kerül eme tanulópénz, sok 
esetben a szerencsén múlik. Önök ne essenek ebbe a hibába, tanuljanak az én káromon. a betörések módja? esetenként szinte nyomot 
sem hagyva, esetleg ajtó-ablakbefeszítéssel. Máskor netalántán műanyag nyílászárók különféle speciális kinyitására szakosodott ban-
dák, galerik alkalom szülte vagy előre megtervezett akcióival találkozhatunk...

a rendőrség csak áll és néz…?
a rendőrség? anélkül, hogy meg akarnám bántani őket, a régi filmcím jut eszembe: a rendőrség csak áll és néz. Mentségükre mondva, 
nem is igazán tudnak mit tenni, lévén nincs nyom, nincs semmi, csak egy lógó orrú, értékeit sirató család. Minden házhoz nem küldhet-
nek járőrt, a tettenérés meg... Ugye, nem kell ecsetelnem az esélyét? nem számíthatunk tehát másra, mint magunkra. Mi akkor a teendő-

jük? Járják alaposan körül bejárati ajtóik, ablakaik és záraik biztonságosságát, esetleg vegyék 
fel a kapcsolatot egy biztonságtechnikai céggel...hogy az Önök, és családjuk álma nyugodt 
legyen… Higgyék el, megéri... Én csak tudom, már tudom.                                     Ötvös Tibi                                                                                                                                                                                                                                                                  

Rendőrségi hírek
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Vigyázzunk értékeinkre  !
a „Reszkessetek, betörők...?” című cikkre felajánlott válaszlehetőséget megköszönve szeret-
ném előre leszögezni, hogy a választ nem szokványos hivatali hangnemben tenném meg. 
Miért? Mert személyesen ismerem a cikk íróját, egy ismerős problémáját jobban átéli az em-
ber - tovább megyek, én is kerültem ilyen helyzetbe, tudom, milyen érzés. az ember privát 
intimszféráját éri a becstelen támadás. „Miért pont én?” - teheti fel jogosan a kérdést, és 
tették is fel az emberek október utolsó napjaiban, illetve november első heteiben. gondol-
junk kicsit vissza, emlékezetünk tárházát forgassuk fel, vegyül elő régebbi városi újságun-
kat, és nézzük meg, hogy a rendőrség kérte: figyeljünk értékeinkre! Miért? Mert mindany-
nyiunk érdeke ezt kívánja meg. Megváltozott a világ rendje, tetszik, nem tetszik, tudomásul 
kell vennünk. a közbiztonság kincs, ha van, vigyázzunk rá! Ha nincs, tennünk kell érte. 
Mindannyiunknak: a rendőrségnek is, s neked is, ha fiatal vagy, és Önnek is, ha idős. nincs 
más út és más választási lehetőség. egymás mellé kell állni és segíteni a másikat. „a rend-
őrség csak áll és néz...” kezdetű rész miatt sem haragszom (haragszunk) meg, nincs miért. 
egy kérdést tennék fel az olvasóhoz: ha valami szokatlant látott vagy tapasztalt, felhívott-e 
bennünket? nehéz elindulni bármilyen úton és eredményt elérni, amikor én meg a környe-

zetem nem teszünk meg mindent. Természetes, hogy nem törnek be hozzám, nem nyitják ki a kocsimat és piszkálnak bele. Természe-
tesnek kellene lenni, de nem az! ki tehet róla? nem gondolom, hogy erre bárki is választ tudna adni. „Minden házhoz nem küldhetnek 
járőrt, a tettenérés meg... Ugye, nem kell ecsetelnem az esélyét?” Ha kicsit jobban figyelnénk a másikra, szomszédunkra, úgy biztosan 
nagyobb lenne a tettenérés esélye. Bár úgy menne híre a bűnözői körökben a társadalmi összefogás tényének, mint ahogy híre ment 
a városban a betörések tényének! ne gondoljuk azt, hogy csak negatív irányban működnek a dolgok. Legalább próbáljuk meg! akinek 
van füle, az hallja, mit kell tenni, de aki közömbös - és remélem, ők vannak kevesebben -, annak a támogatására, odafigyelésére is 
számítunk. Mert mindannyiunk érdeke ezt kívánja meg. ...„hogy az Önök, és családjuk álma nyugodt legyen… Higgyék el, megéri...” 
Megérné? Információk, elképzelésünk van a bűncselekményekkel kapcsolatban, azonban a jog és a törvények falai többet kívánnak 
meg tőlünk. konkrét bizonyítékok kellenek.                                                                                           Hajnal Kornél rendőrhdgy

Betörések  futószalagon
Október 21. és november 11. között tíz hasonszőrű, Fóton 
történt bűncselekmény ügyében indult nyomozás felje-
lentés alapján a Dunakeszi Rendőrkapitányság bűnügyi 
osztályán. Nem győzzük hangsúlyozni, hogy ezek az 
esetek kizárólag a bejelentett betöréseket tartalmazzák. 
Tudomásunk van róla, hogy mintegy húsz hasonló eset 
történt az ominózus húsz napban. Lássuk azonban a do-
kumentált eseteket:

Géza fejedelem útja - lakásbetörés ajtóbefeszítéssel, Kinizsi 
u. - lakásbetörés ajtóbefeszítéssel, Sátorfák dűlő - betö-
rés ajtóberúgással, Béke u. - két egymás melletti ingatlan: 
ajtó-, ablakbefeszítéssel, Kazinczy u. - ablakbefeszítéssel, 
Úttörő u. - ajtóbefeszítéssel

Minket, FÓTCAFE-szerkesztőket külön 3-4 olyan ingatlantu-
lajdonos értesített, akiknél nem tudtak kárt okozni a rab-
lók, mert rajtakapták a betolakodókat, akik elmenekültek.

az elmúlt héten a Fótújfalu vasútállomás épületének kigyulladá-
sa okozott némi izgalmat és szóbeszédet a városban. Jelenleg a 
tűzoltóság szakemberei vizsgálják a tűz keletkezésének körülmé-

nyeit. Képünkön a részlegesen leégett állomásépület látható



Tánc
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november 15-16-án került megrendezésre a fitparádé, amelyen immár 
második alkalommal lépett fel nagy sikerrel a kReadanCe showtánc 
csoport. színvonalas műsorukhoz többek között Tímea Majorova 
fitnesz-világbajnok és Flex Wheeler testépítő-legenda is gratulált. a fóti 
sportegyesület számára különösen fontos volt az esemény, mert először 
itt lépett közönség elé a fóti alsó tagozatos gyermekekből álló csoport. 
a sportaréna 4000 nézője előtt a kReadanCe s. e. táncos showműsora 
fergeteges sikert aratott, ezzel is öregbítve Fót hírnevét.
Természetesen az egyesület nemcsak a fellépni és versenyezni vágyó 
5-18 év közötti gyermekeket várja, hanem azokat is, akik fejleszteni sze-
retnék a mozgáskoordinációjukat, vagy csak kellemesen el szeretnének 
fáradni baráti társaságban, miközben hobbiszinten megismerkednek 
különböző táncstílusok alapjaival:

HIP-HOP – Jazz – Salsa Show – Body Ball – Kids dance – Aerobik
a foglalkozásokra óvodás kortól várják a jelentkezőket – játékos formá-
ban történik oktatásuk, kreatív fejlesztőmódszer szerint.
a kReadanCe s. e. Fóton a garay János általános Iskolában hétfőn és 
szerdán 16-18 óráig, a Fáy andrás általános Iskolában kedden és csü-
törtökön 16-17 óráig tartja edzéseit. Információ: 

kalmár eleonóra vezető, koreográfus 06-30-243-8600
az egyesület ezúton köszöni meg a garay és a Fáy általános Iskola ve-
zetésének a fenti fellépésekhez nyújtott segítségét.

Kellemes Ünnepeket és Boldog Új Évet!



Csak egészség legyen
Közeledik a karácsony, az újév, ilyenkor az ember ál-
talában újragondolja, hogy milyen éven van túl, mire 
összpontosítson a következő évben, egyáltalán, milyen 
értékek is fontosak az életben. Kétségtelen, hogy ese-
ménydús évünk volt, politikai csatározások itt, gazda-
sági válság ott, nem is beszélve azokról a családi vagy 
egyéni történésekről, amelyek nem jelennek meg a saj-
tóban. Mire érdemes tehát odafigyelni jövőre?

nem szeretnénk „vészmadárkodni”, hiszen egy sor nagysze-
rű dolog is történt az évben. a központi statisztikai Hivatal 
közleménye szerint például idén eddig két százalékkal töb-
ben születtek Magyarországon, mint a tavalyi év hasonló 
időszakában. Településünk lakosai pedig októbertől pilla-
natok alatt juthatnak el Budára az új dunai hídon. ezek jó 
hírek.

Mire összpontosítsunk tehát jövőre? Talán a jelen pillanat, mindannyiunkat érintő legégetőbb problémája, hogy a pénzügyi megingás, 
és az ennek hatására megjósolt gazdasági válság milyen hatással lesz életünkre, megélhetésünkre. Lehetséges, hogy - reményeink sze-
rint - semmilyennel sem, de a hírekből egyre többször halljuk, hogy időszakos leállás történt valamelyik gyárban, leépítések történtek 
valamilyen vállalkozásnál. Ilyen helyzetben anyáink ősi mondása irányadó lehet: csak egészség legyen!

Miért még fontosabb az egészség ilyenkor? Mert közismert tény, hogy nagy lelki teher alatt, illetve bizonytalanságban az ember hajla-
mosabb megbetegedni. Márpedig amikor arról van szó, hogy meg kell erősítenünk pozícióinkat a munkahelyünkön, nem szerencsés, 
ha sokat hiányzunk betegség miatt, vagy esetleg azért, mert beteg a gyermekünk. 

Megkérdeztük az ország egyik legismertebb egészségszakértőjét, dr. Lenkei gábort, hogy mit javasol, hogyan készülhetünk fel, mi 
többet tehetünk az egészségünkért. 
„Ahogy mindig is hangsúlyoztam, egészségünk egyik alapeleme: hogyan táplálkozunk. Ahogy a régi mondás tartja: az vagy, 
amit megeszel. Az emberi test alapvető tápanyagokból építi fel, tartja működésben és javítja ki magát. Ezek az alapvető táp-
anyagok a fehérjék, zsírok és szénhidrátok. Igaz szénhidrátokból elsősorban rostokra van szükség, nem pedig cukorra és ke-
ményítőre. Tudom, ez kellemetlen, én is szeretem a finom süteményeket, de szervezetünk valójában nem tud mit kezdeni a 
finomított kristálycukorral. Ha valakit bővebben érdekel ez, olvassa el a Cukor Blues című könyvet.

viszont ami ugyanolyan fontos, hogy a testünknek kisebb mennyiségben ugyan, de más alapvető tápanyagokra is szüksége van, hogy 
jól működjön. Olyan ez, mintha egy autóba az üzemanyagot töltenénk, de nem olajoznánk a motort, a váltót, nem zsíroznánk a csap-
ágyakat, nem tennénk fagyállót a hűtőbe, folyadékot a fékrendszerbe. egy darabig működne, aztán hol itt, hol ott hibásodna meg, végül 
leállna, mert besült a motor, vagy valami hasonló. 

az ember számára ezt jelentik a vitaminok, ásványi anyagok és nyomelemek. nél-
külük az emberi szervezet csak ideig-óráig működik, addig is döcögősen. 

Például a C-vitamint nevezhetnénk az emberi test fagyállójának, hi-
szen elsődleges szerepe van az immunrendszerünk felkészítésé-

ben a megfázásos betegségek kivédésére. Persze emellett 
még számtalan jótékony hatása van. Fontos, hogy is-

merjük, milyen mennyiségben és arányban szedjünk 
vitaminokat, ásványi anyagokat. Csak ezzel már 

tartósan megalapozhatjuk egészségünket.”

Lenkei doktortól megtudtuk azt is, hogy 

a közelgő Karácsony alkalmából de-

cemberben minden Dr. Lenkei Vitamin 

üzletben a vásárlók ajándékba kapják 

a doktor úr most megjelenő új könyvét.
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jól működjön. Olyan ez, mintha egy autóba az üzemanyagot töltenénk, de nem olajoznánk a motort, a váltót, nem zsíroznánk a csap-
ágyakat, nem tennénk fagyállót a hűtőbe, folyadékot a fékrendszerbe. egy darabig működne, aztán hol itt, hol ott hibásodna meg, végül 
leállna, mert besült a motor, vagy valami hasonló. 

az ember számára ezt jelentik a vitaminok, ásványi anyagok és nyomelemek. nél-
külük az emberi szervezet csak ideig-óráig működik, addig is döcögősen. 

Például a C-vitamint nevezhetnénk az emberi test fagyállójának, hi-
szen elsődleges szerepe van az immunrendszerünk felkészítésé-

ben a megfázásos betegségek kivédésére. Persze emellett 
még számtalan jótékony hatása van. Fontos, hogy is-

merjük, milyen mennyiségben és arányban szedjünk 
vitaminokat, ásványi anyagokat. Csak ezzel már 

tartósan megalapozhatjuk egészségünket.”

Lenkei doktortól megtudtuk azt is, hogy 

a közelgő Karácsony alkalmából de-

cemberben minden Dr. Lenkei Vitamin 

üzletben a vásárlók ajándékba kapják 

a doktor úr most megjelenő új könyvét.



A kisalagi labdarúgás története II.
Az újjáalakulástól az újbóli megszűnésig

a második világháború dúlása után a romokon új élet indult - a kisalagi sport-
pályán is. ez az építkezés azonban nem tartott sokáig, mert kisalag küszöbön 
álló közigazgatási váltása - Fóthoz csatolása - okán egy ütőképesebb helyi 
labdarúgó-csapat kialakítását is szorgalmazták a párt- és sportvezetők, s ez 
végül a fóti és a kisalagi csapatok kierőszakolt egyesítésével meg is történt. 
a „kényszerházasság” nem tartott sokáig: az átigazolt egykori kse-játékosok 
visszavágyódtak, nem érezték jól magukat és gyengébben is teljesítettek 
az Fse színeiben, ahhoz azonban, hogy legyen hová visszatérniük, kellett 
kleinlein kázmér is. a kisalagon lakó fóti állomásfőnök és sportrajongó köz-
benjárására a Máv hatáskörébe és pártfogásába került az 1952-ben ismét, de 
már Fóti vasutas sport egyesület néven újjáalakuló klub. a kisalagi focinak 
ezen új fejezete ezúttal már bő negyedszázadig eltartott, több, helyben le-
gendásnak mondható játékost és csapatot adva a településrésznek.
ennek az új időszaknak a lendületét mutatta az 1959-ben megépített és át-
adott, átalakítások után ma is használatos öltöző, amely végleges „otthona” 
lett a labdarúgóknak. a ’60-as években különböző közönségmeccsekre is sor került, kisalagon járt a színészválogatott, de 1963-ban, majd’ 
harminc év után ismét ellátogatott az újpesti csapat is - ekkor már Ú. dózsa néven -, s a kisalagiak régi, dicsőséges döntetlenjét feledtetve 
fölényesen nyert (a Pest Megyei Hírlap korabeli tudósítása szerint 7-0-ra, de szinte minden, még élő résztvevő másképp emlékszik mind 
az eredményre, mind a két csapatban pályára lépő játékosokra), bár a korszak egyik legnagyobb sztárja, göröcs „Titi” kisebb sérülése miatt 
csak a pálya széléről nézte végig a „rangadót”.
1968-ban már egészen másféle dicsőségről szólt a legenda: a már akkor is folyamatosan átalakított rendszerű megyei bajnokság legalsó 

vagy eggyel magasabb szintjén játszó alakulat megnyerte a járási bajnokságot, 
majd a Táborfalva elleni sikeres osztályozót követően feljutott a - mai megyei 
másodosztálynak megfelelő - területi bajnokságba. ez a gárda volt a „Hajdúk 
csapata”, hiszen idősebb és ifjabb Hajdú István egyaránt szerepet kapott ben-
ne, Hajdú Józseffel - „Jovival” - egyetemben. a magasabb bajnoki divízióban 
csak egy évig tartott a „vendégjáték”, majd néhány éven belül, a ’70-es évek 
derekára a „vasutasok” (az idézőjel indokolt: a hivatalos név sohasem vált be-
cenévvé) már a járási másodosztályban találták magukat. ezt követően vette 
kézbe a csapatot az egykori válogatott játékos, kisalagi Wohlram János, s rö-
vid formálódás után újabb „aranycsapatot” köszönthettek a kisalagi szurkolók: 
1977-ben bajnok lett a Fóti vasutas, s visszajutott a „járásba”. a sors azonban 
gonosz játékot űzött: a legendás edző a bajnokavatáskor már súlyos betegen 
feküdt, s néhány hét múlva örökre eltávozott.
sajnos, sokkal tovább a kisalagi focicsapat működése sem tartott: bár 1976-ban 
az egykori alapítókkal - így többek között németh kálmánnal és idősebb gu-
lyás Jenővel - még alapítása 50. évfordulóját ünnepelte az egyesület, az 1979 

nyarán befejeződő bajnokság végén újra napirendre került, majd gyorsan végbe is ment a fóti és a kisalagi labdarúgás újbóli egyesítése. 
a versenyszerű amatőrfoci ezzel majdnem két évtizedre elköltözött kisalagról: az elárvult pályán a ’80-as években olykor-olykor még ját-
szottak egy-egy Fóti se-meccset, s néha itt edzett a Budapest-bajnokságban induló, több egykori kisalagi játékossal felálló, tiszavirágéletű 
Fót II., később azonban már csak a testnevelés órákon vagy szabadidejükben lelátogató gyerekek és az egykori aszfaltos kézilabda-pályát 
birtokba vevő lábteniszesek vittek életet a sporttelep romjaiba. eközben a régi, fából ácsolt kapuk széttöredeztek, összedőltek, az öltö-
ző épületében pedig kocsma üzemelt.1997-re aztán új kapuk érkeztek, ismét elkezdett pattogni a labda és elindult valamiféle szívme-
lengető mozgolódás: kisalag futballjának ma is tartó, legújabb fejezetével következő, s egyben befejező írásunkban foglalkozunk majd
.                                                                                                                                                                                                                                                          Luzsi
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Keserédes szezonzárás
Már csak csapataink utolsó őszi mérkőzéseivel vagyunk adósok: a váratlan fóti fiaskót elismerésre méltó kisalagi döntetlen kö-
vette - a felemás idény hű lenyomataként.

a fóti csapat kellemetlen meglepetéssel zárt: az alsóházbeli váchartyán otthonában a rémálomszerű első negyedóra történései - előbb 
gól-, majd emberhátrány - mindent eldöntöttek. a mieink később ugyan 10 emberrel is mezőnyfölénybe kerültek, ám görcsös igyeke-
zetük alig vezetett igazi helyzethez, míg a hazaiak többször is bevihették volna a mindent eldöntő találatot. az eredmény végül nem 
változott - a lila-fehérek csalódást keltő teljesítménnyel és eredménnyel vonulhatnak téli pihenőre.
a kisalagiak elhalasztott időpontban és felcserélt pályaválasztás mellett egy héttel később léptek pályára az erdőkertesi „tarcsi” ellen. a 
mérkőzés egy ideig hozta a „szokásos menetrendet”: a semmi extrát nem mutató ellenfél kihasznált két durva hibát - s a második félidő 
elejére eldöntöttnek tűnt a három pont sorsa. a hajrára azonban a visszaálló hazaiak ellen új erőre kapott lelkes csapatunk, s a hosszú gól-
csendjét megtörő karlovszky villanásai az utolsó húsz percben egyenlítést hoztak. az első kisalagi döntetlen a látottak alapján nemcsak 
igazságos, de a kétgólos hátrány és a gyengébb szezon után dicséretes eredmény is.

Folytatás tavasszal, a Fóti se - november 25. óta a fóti foci idén elhunyt egykori mecénásáról, Balogh sándorról elnevezett - sporttelepén 
és a kisalag sC pályáján. a csapatok szakvezetői januári számunkban értékelik az őszi idényt.
                                                                                                                                                                                                                                         Luzsicza I.

Pest megyei III. osztály, VABU SPORT-Gödöllői csoport:

13. forduló:
Váchartyán - Fóti SE 1-0 (1-0)
Fót: vízi a. - kovács R. (Czill B.), Csifári M., Báló Zs.- szat-
mári L., Tóth B. (nagy gy.) - görbe T., ernyes I., szász I. - 
Barna g., Puskás T. (Orosz g.)
kiállítva: Csifári M.
Erdőkertes II. - Kisalag SC 2-2 (1-0)
kisalag:  Csepi k. - Csorba v., vass L., Führer T., Cservena 
v. - kalászi T. - kovács gy. (Mái s.), Márkus L. (venczel 
Cs.), Tóth Zs. -gazdag I.,karlovszky F.

gólszerző: karlovszky F. (2)

A bajnokság őszi végeredménye
1. Gödöllői EAC  13  10   2      1 47-10 32
2. Göd SE                   13  10   1      2 54-14 31
3. Püspökhatvan  13  10   0      3 46-24 30
4. Sződ                   13    9    1     3 51-20 28
5. Vácduka                    13    8    3     2 48-20 27
6. Csomád KSK  13    8   0     5 49-20 24
7. Fóti SE                 13   7   2    4 30-18 23
8. Szada                   13    5   2     6 23-23 17
9. Erdőkertes II.   13   5    1     7 30-28 16
10. Püspökszilágy  13   3    1     9   18-46 10
11. Kisalag SC  13  3    1   9           20-59 10
12. Váchartyán*  13   4    0     9      19-52 9
13. Galgamácsa  13   1    1    11 15-58 4
14. Acsa                   13   0    1    12 12-70 1

A kisalagi foci egyetlen válogatott játékosa…
Wohlram János - kisalagi János. Mindenki így ismerte, már csak azért is, mert tényleg erre magyarosította nevét. nemzeti FC. 

egykoron legendás, a magyar foci legnagyobb klubjaival egy lapon emlegetett csapat. ebben a klubban szerepelt az nB I-ben a 
mi kisalagi Jani bácsink… na és természetesen innen is lett válogatott, felnőtt magyar válogatott. Hívjuk csak segítségül Rejtő László 
- Lukács györgy - szepesi györgy könyvét, gyermekkorom egyik kedvenc olvasmányát: „Felejthetetlen 90 percek”. 1938. március 20., 
nürnberg, németország-Magyarország 1:1. g.: Toldi. Idézzük a korabeli tudósítást: „…és akkor kisalagi óriási rössel fut a labdára, aztán 
hatalmas luftot rúg, a felpörgő játékszert Toldi a német kapuba vágja”. 

Mi a ’70-es években a kisalagi általános iskola nyirkos orrú tanulóiként afféle félistenként tekintettünk minden olyan emberre, 
aki korra és bajnoki osztályra tekintet nélkül hétvégenként a focipályák szent (azt nem írom, hogy gyepére, mert akkor még 

nem tudtuk, milyen füvön focizni) homokjára, tarackjaira lépett. egy egykori válogatott játékosra aztán különösképpen úgy néztünk, 
mint katicabogár a gyárkéményre, ezáltal még inkább büszke lehetek rá, hogy találkozhattam Jani bácsival, és amolyan gyerekkori 
pofátlansággal kérdeztem tőle: „Meséljen erről a válogatott meccsről nekem, hiszen kollégák vagyunk, én is már két éve egy híres fo-
cicsapat igazolt játékosa vagyok”. vállamra tette a kezét és mivel apámat „Öcsiként” hívták a focipályák környékén, így szólt: „Öcsikém, 
átléptem a labdát, és nem lyukat rúgtam! Istenem, ezek a tudósítók… Milyen könyvben is olvastad ezt, gyerek?” - kérdezte, de választ 
nem igazán várt rá, mert gondolatai már a Fóti vasutas, azaz a kisalagi csapat következő meccsén jártak...
a nürnbergi meccs magyar csapata:
Magyarország
Magyarország: Háda József (FTC) - korányi I Lajos (FTC), Bíró sándor(Újpest) - Pázmándy sándor (elektromos), Balogh II Miklós (nem-
zeti), Balogh I István (Újpest) - Pusztai Ferenc (Újpest), Zsengellér gyula (Újpest), Kisalagi János (Nemzeti), Toldi géza (FTC), Horváth 
Ferenc (nemzeti). szövetségi kapitány: dr. dietz károly. 
(Kisalagi Wohlram János a 12. oldalon lévő alsó képen az álló sorban balról másodikként látható a kisalagi csapat edzőjeként, 1975-ben)                                                                                                                                        
                                                                                                                                                                                                                                             ÖtvösTibi



Kedves Borbarátaink és 
leendő borfogyasztó vendégeink!

a fóti Tó vendéglő ettől a hónaptól kezdve pár sorban megismerteti Önökkel borait, ételeit, tájékoz-
tatást ad rendezvényeiről és egy kicsit az ország aktuális 
boros eseményeiről. a bornaptárban az ősz, a szüret utá-
ni időszak sláger témája az új borok piacra kerülése.

a világban Franciaországból indult a hetvenes-nyolcva-
nas években az újbor divatja. a rafinált franciák kitalálták, 
hogy egy egyszerű kékszőlő, a gamay borát (ami még 
a jó évjáratokban sem ad igazán kiemelkedő minőségű 
bort) hogyan lehet eladni. adott volt egy elég jó borvidék 
- Bourgogne legdélibb része, a Beaujolais -, egy bőtermő 
szőlő, a gamay, egy technológia gyors kierjesztés, egy el-
adható sztori - s a bor és a vidék eladható lett.

a technológia, avagy az újbor születése: az ép, egészséges szőlőfürtöket bogyózás, zúzás nélkül 
erjesztőtartályokba teszik. a szénsavval és erjesztővel feltöltött tartályban az erjedés gyorsan lezaj-
lik. a szőlő megőrzi sajátos illat- és zamatanyagait, az eljárás mégis csökkenti a csersav mennyiségét. 
az erjedés a sajtolás után erjesztőkádakban fejeződik be, így készül el november harmadik hetére 
az újbor. 

a franciáknál törvény írja elő, hogy az adott 
év melyik napján lehet éjféltől árusítani az új-
bort. Úgy tudom, nálunk nincs ilyen törvény, 
legalábbis némelyik borász előbb kijön az új 
borával. ezt a divatot ügyesen meglovagolták 
a hazai borászok is, így mára nagy keletje van 
a magyarországi újboroknak (legalábbis itt-
hon).

a Tó vendéglőben nagy választékból kóstol-
hatnak újborokat, és kedvezményes áron vá-
sárolhatnak elvitelre is. Tanúsíthatom, hogy 
idén is kiváló borokat próbálhatunk, fehéret, 
rozét, vöröset, mind könnyű, illatos, gyümöl-
csös nedű. karácsonyig elleszünk velük, az 
ünnepekre pedig jöhetnek régebbi évjáratok 
markánsabb, kicsit vagy nagyon testes nagy 
borai. addig is kívánok mindannyiunknak jó 
társaságban jó borozást, és hozzá jó egészsé-
get!

Márkus Tamás, Tó vendéglő

SZILVESZTER 2008 
Tó vendéglő

     Szilveszteri bál, zenél a Rácz-duó.
     Éjfél után AYALA műsorát hallgathatják vendégeink.

     Hajnalban Disco és élőzene váltja egymást.
       MENŰ:              Előétel variáció:

Füstölt lazac, libamáj pástétom, 
bazsalikomos mozzarella, magos pirítóssal

Leves:

Tokaji borleves fahéjas pezsgőfelhővel
Főétel:

Wellington bélszín tojásos burgonyapéppel, 
vajas zöldséggel  vagy : 

    Citromos, pezsgős nyelvhalfilé, 
karamellezett bébirépával, burgonyával

Desszert variáció: 
Bécsi csokitorta, süllyesztett meggytorta,  

Tiramisu, gesztenye krém
Éjfélkor:

Korhelyleves, lencsefőzelék virslivel.

Érkezéskor egy fogadóitallal várjuk
 vendégeinket. A bál zártkörű!

A főétel kiválasztása előre, 
a jegyek megvételekor történik!

Belépő egy főre: 16.000- Ft, előzetes foglalással.

Karácsonykor megint 
HALÁSZLÉ és egyéb 
ételek elvitele! Idén 
aszaltszilva-ágyon  ér-
lelt szilvapálinkát is le-
het előre rendelni!

Elérhetőségek,
 asztalfoglalás
06/27 360-586, 
06/30 280-3967







Ön pihenjen, készüljön és szépüljön karácsony es-
tére, mi megfőzzük családja karácsonyi vacsoráját.
Halászlét és töltött káposztát készítünk elvitel-
re kedves vendégeinknek. a 06-27/358-041 
számon, vagy személyesen megrendelt vacso-
ra adagokat december 23-án délelőtt frissen 
készítjük. elvinni dec.23-án este 8 óráig lehet.

Minden kedves vendégünknek  
kellemes ünnepeket kívánunk!










